
JEGYZŐKÖNYV 

Készült: a  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  2007.  december  11-én  16:25  órai 
kezdettel a Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal tanácstermében tartott  nyílt ülésről.

Jelen vannak: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök, Kiss Dénes László, Lomen Attila,  Tóth 
Attila, Záhonyi Zoltán bizottsági tagok

Tanácskozási joggal részt vesz: Vargáné Vass Éva jegyző 

Meghívott: Juhász Sándor polgármester, Vad Mária alpolgármester, 

Megjelent: Sahin-Tóth Jenőné pü.csop.vez.

Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: Üdvözli  a  jelenlévőket.  Megállapítja,  hogy a  bizottság 
határozatképes, mivel a megválasztott bizottsági tagok több, mint fele  (5 fő) jelen van. A 
jegyzőkönyv  vezetésére  felkéri  Sahin-Tóth  Jenőnét.  A  jegyzőkönyv  hitelesítésére  felkéri 
Záhonyi Zoltán bizottsági tagot. 

A bizottság elnöke javasolja elfogadásra az alábbi napirendeket:

1.) A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 2008. évi ülésterve
2.) Monorierdő Község Önkormányzatának 2007.évi költségvetési rendeletének
      módosítása 
3.) Digitális térkép megrendeléséhez fedezet biztosítása
4.) Egyebek

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: Kérdezi, hogy a napirendi pontokkal kapcsolatban van-e 
megjegyzés. Kérdés nem lévén, szavazásra bocsátja a napirendet és annak sorrendjét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság a levezető személyére, a napirendi pontokra és 
azok sorrendjére, valamint a jegyzőkönyvvezető és a jegyzőkönyv hitelesítő személyére 
tett javaslatot 5 igen szavazattal elfogadja. 

1. napirend
A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 2008. évi ülésterve

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: felsorolja az előterjesztésben szereplő üléstervet, melyet a 
hivatal  készített  el.  Az ülésterv a  többi  bizottság által  tárgyalt  témákkal  egészül  ki  az  év 
folyamán.
Tóth Attila: áprilisban az ÖNKHIKI tárgyalása miért nem került be?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: a 2008. évi költségvetésnél figyelembe kell venni 
a felhalmozási egyensúlyt, amely az ÖNHIKI-s igény beadásának alapfeltétele. A testület által 
meghatározott koncepció alapján a felhalmozási egyensúly megteremtése nehéz feladat.
Tóth Attila: a településrendezési terv megtárgyalását nem látja a 2008.évi üléstervben.
Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  csoportvezető: a  rendezési  terv  fedezete  a  testület  által 
meghatározott koncepció alapján a 2008.évi költségvetésbe beépítésre kerül.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: a  településrendezési  terv  időpontjának  bizonytalansága 
miatt, javasolja januárra bevenni az üléstervbe, majd igény szerint ütemezni.



Kiss  Dénes  László: a  támogatott  szervezetek  gazdasági  beszámolója  mikor  lesz?  február 
hónapra javasolja betenni.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: a zárszámadás részét képezi, ezért előtte tanácsos 
az üléstervbe felvenni.
Tóth  Attila: javasolja  a  támogatottak  száma  miatt  megosztani  a  beszámolókat,  január  és 
február hónapra.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felteszi  szavazásra  az  előterjesztést  a  kiegészítésekkel 
együtt.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

65/2007. (XII.11.) PTB.
határozata 

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 2008. évi üléstervéről

Monorierdő Község Önkormányzatának Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága a 2008.évi 
üléstervét, az alábbiak szerint elfogadja:
Január:

-  költségvetés  tervezetének  tárgyalása  intézményenként,a  vezetőkkel 
egyeztetés

- éves beruházási terv készítése 2008.
- rendezési terv 
- támogatott szervezetek  beszámolója 

Február:
- költségvetési rendelet 
- támogatott szervezetek beszámolója

Március:
- támogatott szervezetek, intézmények év végi gazdasági beszámolója
- 2007.évi zárszámadás
- ÖNHIKI-s igény benyújtásának vizsgálata

Április:
- 2008.I.negyedéves tájékoztató 

Május:
Június:
Július:
Augusztus: 

- szünet
Szeptember:

- 2008.I.féléves beszámoló 
- 2009.évi beruházási terv kidolgozása

Október:
- 2009.évi koncepció

November: 
- 2009.évi költségvetés 
- 2008.III.negyedévi tájékoztató 

December:
- 2009.évi ülésterv 



- 2008.évi költségvetési rendelet módosítása
Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

2.napirend
Monorierdő Község Önkormányzatának 2007.évi költségvetési rendeletének módosítása 

Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Juhász  Sándor  polgármester: a  költségvetési  rendelet  módosításait  az  aláhúzott  részek 
mutatják.  Módosításokra  az elnyert  pályázatok,  az  év közbeni  beruházások összetételének 
változása miatt van szükség.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: a felújítási kiadások átcsoportosítására azért volt 
szükség, mert a Képviselő-testület 2007.évi költségvetési rendeletében meghatározott 5 Mft 
útkarbantartásra  elkülönített  összeg  felhasználása  útfelújításra  történt,  amely  könyvelési 
szempontból  átsorolandó. A mérleg  egyes sorai  között,  a dologi kiadások és a fejlesztési 
kiadások sorai között történtek átcsoportosítok, a főösszeg nem változott.
Juhász Sándor polgármester:  a költségvetési hiány megmaradt ugyanazon a szinten, 19 913 
eFt.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: mennyi volt előzőleg a mérleg főösszege?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: az előző rendelet-módosításnál is ugyanennyi volt 
a főösszeg. Az előző ülésen a költségvetési  rendelet  módosítására a HEFOP pályázat  és a 
normatívák lemondása miatt volt szükség.
Vad  Mária  alpolgármester: a  dologi  kiadásokból  kijött  a  karbantartás  és  az  bekerült  a 
fejlesztésbe.
Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  csoportvezető: azokat  az  kapcsolódnak  kiadásokat,  amelyek 
fejlesztésekhez kapcsolódnak, mindaddig fejlesztési kiadásként kell kezelni, amíg meg nem 
valósulnak,  vagy  meg  nem hiúsulnak.  Ha  meghiúsul  egy  pályázat,  az  ahhoz  kapcsolódó 
kiadást a dologi kiadások közé kell visszakönyvelni.
Vargáné Vass Éva jegyző: a korábbi rendeletek záradékaihoz képest most változás történt. 
Idézi az előterjesztésben szereplő rendelet záradékának összes pontját. A részletes ismertetést 
azért  adja,  hogy a  Bizottság  tagjai  lássák  az  intézmények  működését  nem befolyásolja  a 
rendelet  módosítás.  Az  óvodánál  hozzávetőlegesen  4  Mft-tal  több  személyi  kiadás  lett 
tervezve, az iskolánál viszont, ha nem kerül módosításra az előirányzat, akkor előfordulhat, 
hogy nem fedezi a személyi juttatásokat. A hivatal érzékelte a felhasználást, és ezért hozta a 
polgármester a bizottság és a testület elé módosításra a költségvetési rendeletet. A harmadik 
bekezdés tartalmazza a személyi juttatások változtatásának mértékére vonatkozó módosítást.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felteszi  szavazásra  az  előterjesztést  a  kiegészítésekkel 
együtt.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

66/2007. (XII.11.) PTB.
határozata 



Monorierdő Község Önkormányzatának 2007.évi költségvetési rendeletének 
módosításáról

Monorierdő Község Önkormányzatának Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága javasolja a 
Képviselő-testületnek,  hogy  a  Monorierdő  Község  Önkormányzatának  2007.  évi 
költségvetéséről szóló 2/2007.(II.21.) Kt.rendelet módosítását fogadja el. 

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

3.napirend
Digitális térkép megrendeléséhez fedezet biztosítása

Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Juhász Sándor polgármester: digitális  térkép megrendeléséhez a testület  jóváhagyására van 
szükség, valamint a fedezet biztosításához is testületi határozat kell. A kiadások lakosságszám 
arányosan  kerülnek  megosztásra.  A  főépítész  által  küldött  levélben  278.980  Ft  a 
Monorierdőre eső kiadás. 2007. december 19-ig az összeget át kell utalni,  hogy a digitális 
térkép beszerzésre kerüljön.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: hol található meg a kiadás fedezete?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: a pályázatokra elkülönített előirányzatnál.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: mennyi lett oda tervezve?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: 5.748 eft. 
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felteszi  szavazásra  az  előterjesztést  a  kiegészítésekkel 
együtt.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

67/2007. (XII.11.) PTB.
határozata

 Digitális térkép megrendeléséhez fedezet biztosításáról

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság   a  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a 
Digitális térkép beszerzését határozza el, a bruttó 278.980 Ft beszerzési kiadás fedezetét a 
2007.évi költségvetésben a pályázatokkal kapcsolatos kiadások előirányzat terhére biztosítsa.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

Egyebek
a) Belső ellenőri jelentés ismertetése



Vargáné  Vass  Éva  jegyző: a  belső  ellenőrzési  vezető  megvizsgálta  a  hivatal  és  a  hozzá 
kapcsolódó  intézmények  között  kötött  együttműködési  megállapodást.  Felolvassa  a  belső 
ellenőrzési  vezető  által  adott  ellenőrzési  véleményt,  javaslatot.  A  FEUVE  szabályzat 
kiterjesztésre kerül az intézményekre is. 

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 5 igen szavazattal  a tájékoztatót tudomásul 
veszi.

b) Helyközi közlekedés

Vad Mária alpolgármester: a település tömegközlekedésére állami normatíva igényelhető-e? 
Ha igen, akkor esetleg a település tömegközlekedésének támogatását javasolja. Jelenleg egy 
magánvállalkozó  üzemelteti  Monor  és  Monorierdő  közötti  tömegközlekedést,  és  ebből  a 
normatívából támogatni lehetne a vállalkozót.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: ezt  a  támogatási  formát  igényelni  sem  kell,  mivel  az  állam 
lakosságszám arányosan adja a településnek. Megkeresi a jogszabályban, hogy ez a támogatás 
csak meghatározott célra fordítható-e.
Kiss Dénes László: a Volán mennyiért vállalná a személyszállítást?
Vad Mária alpolgármester: 8 Mft-ért évente.
Juhász Sándor polgármester: a vállalkozó megkereste, és úgy tájékoztatta, hogy Nyáregyháza 
település anyagilag támogatja őt. Megkérdezte Nyáregyháza polgármesterét, aki a vállalkozó 
által adott információt megcáfolta.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: ismételten  elmondja,  hogy  ezen  a  jogcímen  kap  a  település 
támogatást. A kérdés az, hogy a kapott támogatás kötelezően vagy nem kötelezően ellátandó 
feladatokra  fordítandó-e?  Nem  kötelezően  ellátandó  feladatok  közé  tartozik.  A  kapott 
támogatás pedig nem kizárólag erre a célra fordítható.
Vad Mária alpolgármester: a soros testületi ülésre elegendő a válasz.
Záhonyi  Zoltán:  ha kötelezően ellátandó feladat,  akkor esetleg köthet az önkormányzat  a 
vállalkozóval ellátási szerződést.
Kiss Dénes László: meglátása szerint üresen jár a busz, üzemeltetése gazdaságtalan.
Szalai Gábor: ha támogatott lenne a buszjárat, vélhetően többen utaznának rajta.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: időközben  kikereste  az  ide  vonatkozó  jogszabályt.  Az  állami 
normatíva mértéke 515 Ft/lakos/év, felhasználási kötöttség nincs. Ötv. idézi.
Vad Mária alpolgármester: akkor ezt a támogatást megkapja a település?
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: igen, és nem pántlikázott pénz. Nem javasolja a vállalkozó 
támogatását.

c) Nézeteltérés tisztázása

Kiss Dénes László: a legutóbbi bizottsági ülésen nem megfelelő hangnemben szólt, elnézést 
kér. Egyéni és közösségi problémák merültek fel, és ezért reagált hevesen a felvetésekre.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a bizottsági ülést követő testületi ülésen nem volt ott Kiss 
Dénes László, ezért elismétli az ott elhangzottakat. Szó szerinti jegyzőkönyvet kért, és kéri 
hogy minden képviselő olvassa el. A testületi ülésen elmondta, hogy amennyiben Kiss Dénes 
az általa elmondottakat nem tudja tényekkel alátámasztani, mondjon le bizottsági tagságáról.
Kiss Dénes László: nem mond le bizottsági tagságáról. Javasolja hogy Práczki Péter hozzon 
beruházókat, és konstruktív ötleteket.



Juhász Sándor polgármester: nem csak a Kiss Dénes László személyeskedett, hanem Práczki 
Péter is.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: szeretné hallani az esetet.
Juhász Sándor polgármester: utalást  tett  arra,  hogy a beruházó,  egyes  embereknek,  anyagi 
előnyöket kínált fel.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: reagál  a  Kiss  Dénes  felvetésére,  idéz  a  szó  szerinti 
jegyzőkönyvből. Írásban kéri a Kiss Dénestől az általa elmondottak alátámasztását, és kéri, 
hogy mondjon le bizottsági tagságáról.
Kiss  Dénes  László: nem  kíván  lemondani,  és  nem  kívánja  alátámasztani  az  általa 
elmondottakat.
Juhász  Sándor  polgármester: a  jegyző  asszony által  elmondottakból,  az  derült  ki,  hogy a 
bizottsági elnök úr szerint, beruházó egyes embereknek anyagi előnyöket kínált fel, ez sértő, 
és nem fedi a valóságot.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: reagál a polgármester által elmondottakra. Sajnálja, hogy ez 
ilyen formában jutott el a polgármesterhez, de felidézi miről volt szó a jegyző asszony és ő 
közötte.  A vállalkozó által  tett  ajánlatról  és beruházási  lehetőségről  kérdezte a jegyzőt,  és 
kifejtette a jegyző számára, hogy még a látszatát is el kell kerülni az anyagi előnyökkel járó 
ajánlatok elfogadásának. Egyébként az ajánlatot  a mai napig nem látta, pedig neki, mint a 
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság elnökének látnia kellett volna. Utána nézett az Art 
Palace-nak,  és  ügyvezetőjének..  Nem  érti  mért  kell  brókereket  bevonni  a  beruházásba. 
Felhívta a jegyző figyelmét arra, hogy pályáztatni kell, és a látszatát is el kell kerülni annak, 
hogy valakinek hátsó gondolata is támadjon.
Vargáné Vass Éva jegyző: nem így hangzott el.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: részletesen  elmagyarázza  a  ingatlanforgalmazással,  a 
vállalkozóval, és a beruházással kapcsolatos ismereteit.
Záhonyi Zoltán:  elmagyarázza a pályáztatással kapcsolatos tudnivalókat.
Juhász  Sándor  polgármester: kéri,  hogy  Dr.Práczki  Péter  mutasson  olyan  ajánlatot,  vagy 
szándéknyilatkozatot, amelyet a Képviselő-testület meghatalmazása nélkül írt alá.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: az Önkormányzat Gazdasági programjában nem szerepel 
lakópark építése. Ismerteti a jegyző asszony teendőit, egy esetleges beruházóval kapcsolatban, 
valamint a szerződéshez szükséges bekérendő dokumentumokról.  Kérdezi a jegyzőt, hogy az 
előbb felsorolt dokumentumokat bekérte-e?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: nem történt  meg  a  fentebb  felsorolt  dokumentumok  bekérése, 
hiszen szerződéskötésről még szó sincs, előkészítési fázis történik.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: tudomása szerint olyan szándéknyilatkozat került a testület 
elé, amelynek tartalma nem volt ismeretes a testület előtt.
Juhász  Sándor  polgármester: nem  tudja  melyik  szándéknyilatkozatra  gondol  a  bizottsági 
elnök.  Emlékezete  szerint  csak  egy  volt,  amelyben  egy  telektulajdonossal  kötendő 
szándéknyilatkozatra  kért  felhatalmazást.  A  szándéknyilatkozat  a  vevő  részéről  vásárlási 
szándékról, az eladó részéről eladási szándékról szól, kötelezettség nem terheli egyik részről 
sem.
Szalai Gábor: figyelembe kell venni a település etnikai összetételét a jövőre való tekintettel. 
Javasolja, hogy a várják meg a befektető ajánlatát, és addig legyenek türelemmel.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: a  lakópark  egyéni  véleménye  szerint  nem  javasolt.  A 
befektető által adott ajánlatot szeretné látni.
Juhász  Sándor  polgármester: abban  a  pillanatban  ismertetésre  kerül  az  ajánlat,  mind  a 
Bizottságoknak,  mind  a  testületnek,  amikor  az  előkészítési  fázis  befejeződik,  valamint 
pénzügyi vonzata lesz. Egy ajánlat tartalma a megvalósítandó beruházás terve, és az ára. Jelen 
esetben csak egy levélről van szó.



Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: csak a Márton István szavaira hagyatkozik, amikor ajánlatot 
említ. Javasolja a pályáztatást.
Záhonyi Zoltán:  a befektető pénzt akar a beruházásból. Az önkormányzat a köz vagyonát 
fekteti bele a vállalkozásba. Javasolja jó példák követését.
Szalai Gábor:  éveken keresztül hirdetve lett a Camping, senki nem jelentkezett. A Camping 
őrzése, fenntartása pénzbe kerül.
Juhász Sándor polgármester:  tetteket szeretne.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felhatalmazást  szeretne  a  bizottságtól  arra,  hogy 
kidolgozzon  egy  pályázat-tervezetet  gyógyfürdő  létesítésére,  pályázati  feltételek 
előkészítésére, annak érdekében, hogy ezt befektetők elé lehessen tenni.
Juhász Sándor polgármester: támogatja.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: felteszi szavazásra a kérdést.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

68/2007. (XII.11.) PTB.
határozata

Dr.Práczki Péter felhatalmazásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési  Bizottság felhatalmazza Dr. Práczki Pétert,  a Pénzügyi és 
Területfejlesztési  Bizottság  elnökét,  hogy  kidolgozzon  egy pályázat-tervezetet  gyógyfürdő 
létesítésére,  pályázati  feltételek  előkészítésére  vonatkozó  vizsgálatot,  a  sikeres  pályáztatás 
érdekében.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

d) Fekete István Általános Iskola dogozóinak jutalmazása

Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felvetése  szerint  az  iskola  dogozói  jutalomban 
részesüljenek,  10.000  Ft/fő,  forrását  a  Csicsergő  Óvodától  kívánja  elvenni.  Ismerteti  a 
lehetőségeket. 
Vargáné  Vass  Éva  jegyző:  a  költségvetési  rendelet  módosításában  nincs  új  elem,  mert  a 
módosítások már ennek a figyelembe vételével történt.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: az iskola által leadott lista alapján megrendelésre 
kerülnek az üdülési csekkek, a gyártó szerint még az idei évben legyártásra kerül.
Tóth Attila: javasolja, hogy a jövőben a jutalomnak legyen egy fix és egy differenciált része.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága
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Fekete István Általános Iskola dogozóinak jutalmazásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság  a javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Fekete 
István  Általános  Iskola  dogozóinak  jutalmazása  üdülési  csekk  formájában  történjen, 
egyenként 10.000 Ft-os címletben. A kiadás forrásaként, a Csicsergő Óvoda költségvetésében 
személyi juttatások előirányzatot jelöli meg.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

Több napirendi pont nem lévén Dr.Práczki Péter bizottsági elnök megköszöni a Pénzügyi és 
Területfejlesztési Bizottság munkáját és az ülést 17 óra 50 perckor bezárja.

K.m.f.

Dr. Práczki Péter Záhonyi Zoltán 
bizottsági elnök        jegyzőkönyv hitelesítő

Sahin-Tóth Jenőné
jegyzőkönyvvezető
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